
Protokół Nr IV/XXXIX/05
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 22 listopada 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność obrad. Na sali obecnych było czternastu członków Rady Gminy.  
Nieobecny  był  pan  Kazimierz  Stefaniak.  Po  omówieniu  8  punktu  porządku 
obrad (tj. uchwały w sprawie podatku od posiadania psa w 2006 r.) salę opuścił  
radny Jerzy Kowalczyk. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  
protokołu.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Otwarcie sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego.
4. Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2005.
5. Projekt budżetu na 2006 r.
6. Uchwała  w  sprawie  wysokości  ceny  skupu  żyta  do  naliczenia  podatku 

rolnego za 2006 r.
7. Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2006 r.  
8. Uchwała w sprawie podatku od posiadania psa w 2006 r. 
9. Uchwała w sprawie podatku od środków transportowych w 2006 r.
10.Uchwała  w sprawie  godzin  otwarcia  i  zamknięcia  placówek  handlowych,  

usługowych i gastronomicznych na terenie gminy Wisznia Mała.
11.Uchwała w sprawie ustalenia nazwy ulicy w miejscowości Malin.
12.Uchwała w sprawie ustalenia nazwy ulicy w miejscowości Wisznia Mała.
13.Uchwała w sprawie ustalenia nazwy ulicy w miejscowości Kryniczno.
14.Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.
15.Zamknięcie obrad.

Radni  jednogłośnie  przyjęli  proponowany  porządek  obrad.  Protokół   z  
poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 27 października 2005 r. został przyjęty bez  
uwag.  
    Kolejnym punktem porządku obrad były komunikaty Przewodniczącego Rady 
Gminy. Głos zabrał Henryk Idaczyk, który poinformował radnych, że otrzymał 
analizę złożonych oświadczeń majątkowych dokonaną przez Naczelnika Urzędu 
Skarbowego  w Trzebnicy.  Głównym błędem popełnianym przez  składających 
oświadczenie było niesprecyzowanie czy majątek stanowi własność odrębną czy 
też wspólnotę majątkową małżeńską.  Przewodniczący poinformował także,  że  
Naczelnik  Urzędu  Skarbowego  skierował  dwa  wnioski  o  dokonanie  kontroli  
oświadczeń radnych przez Urząd Kontroli Skarbowej.



     Następnie głos zabrał Wójt Gminy Stanisław Moik informując zebranych, że 
również na jego ręce wpłynęła analiza oświadczeń majątkowych kierowników 
jednostek administracyjnych dokonana przez naczelników Urzędów Skarbowych 
właściwych  dla  miejsca  zamieszkania  osób  składających  oświadczenie.  W 
oświadczeniach wójta i przewodniczącego Rady Gminy Wojewoda Dolnośląski  
nie  dopatrzył  się  żadnych uchybień i  nie  wniósł  do  nich  uwag.  Tak  jak  i  w  
przypadku  radnych  najczęściej  popełnianym  błędem  przez  kierowników 
jednostek organizacyjnych było nieokreślenie czy dany element stanowi majątek  
odrębny, czy też jest to wspólnota majątkowa.
   Wójt Gminy poinformował również radnych, jakie w ostatnim okresie odbyły  
się uroczystości i spotkania na terenie gminy:
- memoriał warcabowy, w którym wzięło udział  ok. 100 zawodników
- z okazji Dnia Niepodległości 11 listopada br. uczestniczyliśmy we Mszy św. i  
złożeniu wieńców pod Pomnikiem Pamięci Narodowej w Piotrkowiczkach
-  11XI  obchodzono  Dzień  Św.  Marcina  –  obchody  tego  święta  wprowadzili  
franciszkanie z parafii w Krynicznie. Tym   razem    przedstawienie odbyło się w  
Ligocie Pięknej 
- w OKSiR Wisznia Mała z okazji Dnia Odzyskania niepodległości odbyło się  
spotkanie kombatantów, przedstawicieli Wojskowej Komendy Uzupełnień oraz 
władz gminy
-  na  zakończenie  mierzenia  jakości  pracy  szkoły  w  Szkole  Podstawowej  w  
Wisznia  Małej  odbyło  się  spotkanie  podsumowujące  te  prace  z  udziałem 
przedstawicieli  Kuratorium Oświaty,  dyrekcji  szkoły  i  grona pedagogicznego 
oraz  przedstawicieli  gminy  w  osobach  p.  Małgorzaty  Kryczki  –  kierownika 
SAPO, Wójta Stanisława Moika oraz Zastępcy Wójta Jakuba Bronowickiego.
   Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie zmian w planie  
budżetu gminy na rok 2005. Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu  
Skarbnik  Gminy  p.  Marię  Januszek,  która  przedstawiły  uzasadnienie  do 
podjęcia uchwały. W/w uzasadnienie jest zapisane w treści uchwały. Radni nie  
wnieśli uwag. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu 
gminy  na  2005  rok.  Uchwała  została  przyjęta  przy  jednym  głosie  
wstrzymującym i otrzymała nr IV/XXXIX/227/05. Stanowi ona załącznik nr 2 do  
niniejszego protokołu. 
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  oddał  głos  Wójtowi  Gminy  Wisznia 
Mała  panu  Stanisławowi  Moik,  który  poinformował  radnych,  że  zgodnie  z  
wymogami radni Rady Gminy otrzymali projekt budżetu gminy na rok 2006 do 
15  listopada  2005  r.  Komisje  Rady  Gminy  mogą  już  rozpocząć  prace  nad 
przedłożonym  projektem.  Propozycje  zmian  wraz  ze  wskazaniem  źródeł  
finansowania należy przedłożyć Komisji Budżetowej. Na wspólnym posiedzeniu  
Komisji  Budżetowej  i  przewodniczących  pozostałych  komisji  Rady  Gminy  te 
propozycje  będą  rozpatrzone  i  ewentualne  zmiany  wprowadzone  do  projektu  
budżetu na przyszły rok. Należy stwierdzić – powiedział Wójt Gminy – iż jest to  



budżet  prorozwojowy.  Wprowadzamy  wiele  nowych  inwestycji,  które  będą 
realizowane nie tylko w przyszłym roku,  ale i  w latach następnych.  Niektóre 
inwestycje,  których  realizacja  wydaje  się  odległa  wymagaja  rozpoczęcia 
procesu  inwestycyjnego  już  teraz,  gdyż  czasem  procedury  są  bardziej  
czasochłonne niż okres ich realizacji – powiedział Wójt Stanisław Moik.
     Następnie  głos  zabrała  pani  Skarbnik  Gminy  Maria  Januszek,  która 
poinformowała,  iż  podstawą do opracowania projektu budżetu była uchwała  
Rady Gminy z 29 kwietnia 2003 r.  w sprawie procedury uchwalania budżetu 
gminy  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych 
towarzyszących  projektowi  uchwalania  budżetu,  a  także  Zarządzenie  Wójta 
Gminy w sprawie opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu  
na  2006  rok.  Ponadto  otrzymaliśmy  pismo,  w  którym  Minister  Finansów 
poinformował  Wójta  Gminy  o  wielkości  subwencji  ogólnej  na  2006  rok.  
Następnie  pani  Skarbnik  Maria  Januszek  przystąpiła  do  szczegółowego 
omówienia przygotowanych materiałów planistycznych takich jak:

• projekt uchwały Rady Gminy w sprawie budżetu gminy na 2006 r.
• załącznik nr 1 o dochodach budżetowych wg źródeł
• załącznik  nr  2  o  wydatkach  budżetowych  wg  działów  klasyfikacji  

budżetowej
• załącznik nr 3 plan nakładów inwestycji rocznych do realizacji w całości  

w 2006 r.
• załącznik nr 4 – o dochodach i wydatkach związanych z realizacją zadań 

z zakresu administracji rządowej zleconych gminie,
•  załącznik  nr  5  –  plan  przychodów  i  wydatków  Gminnego  Funduszu 

Ochrony Środowiska,
• załącznik nr 6 – wieloletni program inwestycyjny gminy,
• załącznik nr 7 – przychody i rozchody budżetowe związane ze spłatą rat  

kredytów i pożyczek w 2006 r.
• załącznik nr 8 – prognoza spłaty długu

     Ponadto załącznikiem do planu budżetu jest  informacja o stanie mienia  
komunalnego – stwierdziła Skarbnik Maria Januszek. Projekt budżetu gminy na  
2006  rok  jest  załącznikiem  do  niniejszego  protokołu  i  jest  opatrzony  nr  3.  
Skarbnik  Gminy  w  sposób  szczegółowy  omówiła  każdy  z  załączników  do 
projektu budżetu. 
     Radny Ryszard Śliwakowski wystąpił z zapytaniem czy firma posiadająca 
grunty  na  dawnym  poligonie  opłaca  podatki  od  działalności  rekreacyjno-
sportowej. W odpowiedzi Zastępca Wójta stwierdził, że przed Radą Gminy jest  
jeszcze podjęcie uchwały o miejscowym planie zagospodarowania tego terenu i  
dopiero potem można się spodziewać, że firma złoży deklarację z informacja o 
przewidywanym do odprowadzenia podatku od takiej działalności.
     Następnie  Przewodniczący  obrad  oddał  głos  p.  kierownik  Referatu 
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  Sławomirze  Heremnn. 



Omówiła ona w sposób szczegółowy inwestycje wprowadzone do „wieloletnich  
programów  inwestycyjnych”.  Przewodniczący  Henryk  Idaczyk  udzielił  głosu 
radnemu  Romualdowi  Rożko,  który  zapytał  czy  są  propozycje  działań  
zmierzających  do  przeprowadzenia  rozbiórki  starej  szkoły  w  Szewcach?  W 
odpowiedzi Sł. Hermann stwierdziła, że jest przygotowany projekt rozbiórki. Jej  
technologia jest  w ten sposób przygotowana, aby po dokonaniu rozbiórki od  
razu budować nowy obiekt. Jeżeli finanse nam na to pozwolą to chcielibyśmy 
ten proces rozpocząć już w czerwcu przyszłego roku.
     Radny Kazimierz Kołodziej zapytał czy w planach remontu drogi krajowej nr  
5 ujęto montaż ekranów dźwiękochłonnych w Ligocie Pięknej.  W odpowiedzi  
kierownik Ref. GKiIT poinformowała, że te ekrany nie znalazły się w projekcie,  
ale  ponieważ  wszystkie  inwestycje  podlegają  raportowi  oddziaływania  na 
środowisko  i  wtedy  Wójt  Gminy  przedkłada  swoja  opinię  w  zakresie  danej  
inwestycji. Jest to dla nas możliwość pozwalająca na wyegzekwowanie montażu 
tych ekranów.
    Radny Stanisław Wardziak zapytał czy gmina przystąpi do oczyszczania rzeki  
Ławy?W  odpowiedzi  Zastępca  Wójta  Gminy  stwierdził,  że  rzeka  ta  jest  w 
zarządzie  Regionalnego  Zarządu  melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  i  to  ta 
instytucja  dysponuje  środkami  finansowymi  na  konserwację  rzeki  Ława. 
Ponadto gmina Wisznia Mała co roku przekazuje niedużą kwotę na partycypację  
w kosztach konserwacji.
Następnie sołtys wsi Psary zapytał czy w projekcie modernizacji drogi krajowej  
nr 5 jest ujęta sygnalizacja świetlna przy przejściu dla pieszych obok szkoły w  
Psarach. Kierownik Sł. Hermann stwierdziła, że takiej sygnalizacji w projekcie  
nie  ujęto,  ale  gmina  na  wniosek  mieszkańców  wystąpiła  o  uwzględnienie  
sygnalizacji  w  tym miejscu.  Zgromadzeni  na  Sali  radni  i  sołtysi  nie  wnieśli  
innych pytań odnośnie projektu budżetu na przyszły rok. 
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie wysokości ceny  
skupu żyta do naliczenia podatku rolnego. Przewodniczący RG Henryk Idaczyk 
poprosił  o  zabranie  głosu  Zastępcę  Wójta  Gminy  p.  Jakuba  Bronowickiego,  
który poinformował, że została ogłoszona przez Prezesa GUS cena skupu żyta 
na  wysokości  27,88  zł.  Tę  wysokość  przyjmuje  się  do  obliczenia  wymiaru  
podatku od gruntów rolnych. Do opodatkowania tym podatkiem jest ok.8.500 ha 
gruntów. W posiadaniu osób nie będących rolnikami, ale posiadających grunty  
rolne jest ok. 6.922 ha przeliczeniowych oraz 618 ha przeliczeniowych podlega 
zwolnieniu z tytułu nabycia gruntów na utworzenie nowego lub powiększenie  
istniejącego gospodarstwa.
Przewodniczący  Rady  Gminy  oddał  głos  Tadeuszowi  Iwaszukowi  – 
przewodniczącemu  komisji  rolnej,  który  poinformował  radnych,  że  Komisja 
Rolna na swoim posiedzeniu w dniu 15 listopada 2005 r. zaopiniowała wysokość  
ceny skupu 1q żyta do naliczenia podatku rolnego na poziomie 27,88 zł.
Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały w sprawie wysokości  ceny żyta do  
naliczenia podatku rolnego za 2006 rok. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  



i  otrzymała nr IV/XXXIX/228/05.  Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu z  
obrad Rady Gminy.
      Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie stawek podatku  
od nieruchomości na 2006 r.  Przewodniczący RG oddał głos Zastępcy Wójta  
Jakubowi  Bronowickiemu,  który  poinformował  radnych,  że  podatek  te  płaci  
każdy kto  posiada grunt lub budynek. Proponuje się zachować stawki na takim  
samym  poziomie  jak  obowiązują  w  roku  bieżącym.  Następnie  Z-ca  Wójta  
omówił  propozycje  stawek zgłoszone przez  Wójta Gminy oraz prognozowane 
dochody  z  tego  tytułu,  a  następnie  stawki  i  dochody  od  osób  prawnych.  
Omówione  zostały  także  propozycje  zwolnień  w  tym podatku.  J.  Bronowicki  
zaapelował do radnych o zachowanie podatku od działalności gospodarczej na 
stabilnym, przewidywalnym poziomie.
    Radny Czesław Nasionek zaproponował obniżenie podatku od pomieszczeń  
do 30m² z 4,70 do 4,00 zł. Przewodniczący przyjął wniosek pod głosowanie. I  
zapytał kto jest za stawką zaproponowana przez Wójta Gminy w wysokości 4,70  
zł  ? 12 osób głosowało” za”, 2 osoby były  „przeciw”. Tym samym przyjęto  
stawkę 4,70 zł/m².
 Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  stawek  podatku  od 
nieruchomości w 2006 r. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr  
IV/XXXIX/229/05. Stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
     Następnym punktem porządku obrad była uchwała dotycząca stawek podatku 
od  posiadania  psa  na  2006r.  Przewodniczący  Henryk  Idaczyk  oddał  głos 
zastępcy  Wójta  Gminy  Jakubowi  Bronowickiemu,  który  poinformował,  że  
maksymalna stawka na rok 2006 może wynieść 53,21 zł. Proponujemy jednak 
zachować dotychczasową stawkę 26 zł., a dla emerytów i rencistów zastosować  
ulgę w postaci połowy uchwalonej stawki. Radni nie wnieśli uwag i z aprobata  
odnieśli  się  do  zaproponowanych  stawek.  W związku  z  tym  Przewodniczący  
odczytał projekt uchwały w sprawie podatku od posiadania psów w 2006 roku.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  otrzymała ona nr IV/XXXIX/230/05.  
Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu  z obrad Rady Gminy .
     Następnym  punktem  porządku  obrad  była  uchwała  w  sprawie  stawek 
podatku od środków transportowych. J. Bronowicki zabierając głos przedstawił  
kolejne propozycje stawek dla określonej masy całkowitej pojazdu. Stawki oraz  
ulgi  na  rok  2006  Wójt  Gminy  zaproponował  na  dotychczasowym  poziomie.  
Radni nie wnieśli uwag.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie podatku od środków 
transportowych w 2006 r. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr  
IV/XXXIX/231/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  7  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie godzin otwarcia  
i zamknięcia placówek handlowych, usługowych i gastronomicznych na terenie  
gminy Wisznia Mała. Przewodniczący obrad oddał głos J. Bronowickiemu, który 
poinformował radnych, iż szczególnie zainteresowana podjęciem przez radnych 



tej  uchwały  jest  policja,  gdyż  otrzymuje  zgłoszenia  niezadowolonych 
mieszkańców na zakłócanie ciszy nocnej przez klientów placówek handlowych.  
Radny  Czesław  Nasionek  stwierdził,  że  placówki  handlowe  powinny  mieć 
możliwość handlu przez 24 godziny na dobę, z wyjątkiem tych, które znajdują się  
w budynkach mieszkalnych. Tu żeby nie zakłócać ciszy nocnej proponowałbym, 
żeby placówki te były czynne do 22.00 – powiedział radny Czesław Nasionek.
    Radna  Ewa  Wierzbicka  stwierdziła,  że  jako  członek  Gminnej  Komisji  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jest przeciwna takiemu rozwiązaniu,  
gdyż do tej pory osoby pijące alkohol rozchodziły się do domu przynajmniej o  
22.00. Jeżeli przyjmiemy uchwałę z zapisem, że handel może odbywać się przez  
całą dobę to może to mieć taki skutek, że te osoby będą dyżurowały w okolicach  
sklepu do późnych godzin nocnych.
   Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  godzin  otwarcia  i  
zamknięcia placówek handlowych, usługowych i gastronomicznych  na terenie  
gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta.  Za  przyjęciem  uchwały 
głosowało sześć osób, cztery osoby były przeciw, a trzy osoby wstrzymały się od  
głosowania. Uchwała otrzymała nr IV/XXXIX/232/05. Stanowi ona załącznik nr  
8 do protokołu z obrad Rady Gminy.
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie ustalenia nazwy 
ulicy  w  miejscowości  Malin.  Nazwa  ulicy  „Wiosenna”  została  pozytywnie 
zaopiniowana przez Radę Sołecką wsi Malin i zainteresowanych mieszkańców.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia nazwy ulicy w 
miejscowości  Malin.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  nr  
IV/XXXIX/233/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  9  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
    Przewodniczący obrad przechodząc do kolejnego punktu porządku  obrad  
poprosił o zabranie głosu Zastępcę Wójta Gminy Jakuba Bronowickiego, który  
poinformował  radnych,  że  tak  jak  w  poprzedniej  uchwale  proponowane 
nazewnictwo ulic otrzymało pozytywną opinie rady Sołeckiej wsi Wisznia Mała i  
nie  nazwanym  ulicom  nadaje  się  nazwy:  Chabrowa,  Kwiatowa  i  Orlikowa.  
Położenie  tych  ulic  zaznaczono w załączniku  do  uchwały.  Radni  nie  wnieśli  
uwag.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia nazwy ulicy w 
miejscowości Wisznia Mała. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała  
nr IV/XXXIX/234/05. Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu z obrad Rady 
Gminy.
     Następny punkt  programu sesji  także dotyczył  nadania nazwy dla ulicy  
położonej w miejscowości Kryniczno. Ulica, o której rozmawiamy – powiedział  
J. Bronowicki to dalsza część ulicy Wiosennej z Kryniczna. Proponuje się więc 
taką  samą nazwę.  Na tej  ulicy  inwestorzy  również  kończą  budowy domów i  
będzie potrzeba dysponowania konkretnym adresem stąd prośba o podjęcie tej  
uchwały.  Wszystkie  wymogi  formalne  takie  jak:  opinie  rady  sołeckiej  i  



konsultacje  z  mieszkańcami  zostały  przeprowadzone  –  powiedział  Zastępca 
Wójta. Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia nazwy ulicy w 
miejscowości Kryniczno. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr  
IV/XXXIX/235/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  11  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
      Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku pytań ze strony radnych i  
sołtysów Przewodniczący Rady Gminy zakończył sesję o godzinie 14.35.

                                                                                         Podpisał :
Protokołowała :


